
Møteprotokoll

Utval: Utval for kultur, idrett og regional utvikling
Møtestad: Håkonsgaten 2, Hotel Scandic Bergen City
Dato: 08.11.2016
Tidspunkt: 18.00-20.00

Følgjande faste medlemmer møtte:

Namn Funksjon Parti Merknad
Beate Husa Leiar KrF
Kjell Gitton Håland Nestleiar A
Espen Berntsen Medlem A
Katrin Innvær Ankervold Medlem A
Gunn Berit Lunde Aarvik Medlem A
Olav Kvinge Medlem H
May Eva Sandvik Medlem H
Neshe Lie Medlem H
Sigbjørn Framnes Medlem Frp
Sara Hamre Sekkingstad Medlem Sp
Geir Kjell Andersland Medlem V/MDG

Følgjande medlemer hadde meldt forfall:

Namn Funksjon Parti
Siri Klokkerstuen Medlem A
Gunnar Bakke Medlem Frp

Følgjande varamedlemer møtte:

Namn Møtte for Parti
Kari Foseid Aakre Siri Klokkerstuen A
Anita Garlid Johannessen Gunnar Bakke Frp

Frå administrasjonen møtte:

Namn Stilling
Per Morten Ekerhovd Kst. fylkesdirektør kultur og idrett
David Aasen Kst. fylkeskonservator 
Anne Aune Fylkesarkivar 
Britt-Karen Spjeld Fylkesidrettssjef 
Ruth Ørnholt Fylkesbiblioteksjef
Tone Stedal Haugland Seniorrådgjevar, seksjon for kunst- og kulturformidling
Gro Stien Thorvaldsen Seniorrådgjevar fylkessekretariatet

Gro Stien Thorvaldsen
sekretær



Sakliste

Utvals-
saknr

Innhald Arkiv-
saknr

U.Off.

PS 140/16 Godkjenning av innkalling og saksliste

PS 141/16 Godkjenning av møtebok frå forrige møte

PS 142/16 Referatsaker (meldingar)

RS 63/16 Regionalt europapolitisk arbeid - innspill til UD 2016/10180

RS 64/16 Oversikt over tilsegn frå Handlingsprogram frå 
næringsutvikling i Hordaland pr. 30.09.2016

2014/10180

RS 65/16 Seminar om Utstillingsavtalen 29. november 2016/11374

PS 143/16 Årsbudsjett 2017 / økonomiplan 2017-2020 2016/5571

PS 144/16 Prosjektet nytt fellesmagasin for musea i Hordaland. 
Oppnemning av representant til arbeidsgruppa

2016/5105

PS 145/16 Brannsikring i musea. Omfordeling av midlar 2016/5105

PS 146/16 Vidareføring av prosjektet "Reisemål i industriens vogge" 2014/11640

PS 147/16 Tildeling av kunstnarstipend 2016 2016/2047 X

PS 148/16 Tildeling av utviklingsstipend 2016 2016/9134 X

PS 149/16 Ymse

PS 140/16 Godkjenning av innkalling og saksliste

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 08.11.2016 

Vedtak

Innkallinga vart godkjent utan merknader.

Saklista vart godkjent utan merknader.

PS 141/16 Godkjenning av møtebok frå forrige møte

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 08.11.2016 

Vedtak

Møteprotokollen frå møte i utval for kultur, idrett og regional utvikling 12.10.2016 vart godkjend utan 
merknader.

PS 142/16 Referatsaker (meldingar)

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 08.11.2016 

Utvalsleiaren viste til RS 65/16 «Seminar om Utstillingsavtalen 29. november» og oppmoda eit medlem 
frå «opposisjonen» om å delta på seminaret.

Vedtak

Referatsaker 63-65/16 vart tekne til orientering.



PS 143/16 Årsbudsjett 2017 / økonomiplan 2017-2020

Forslag til innstilling

1. a) Investeringsbudsjettet for 2017 vert vedteke med slike rammer:
 1 000 kr

Bruk av lånemidlar 1 246 300
Tilskot og refusjonar m.m. 1 220 500
Salsinntekter 10 000
Midlar frå driftsbudsjettet 70 000
SUM INNTEKTER 2 546 800

Disponert slik:
Bybaneutbygging 300 000
Fylkesvegar 1 463 800
Andre samferdselsføremål 172 000
Kultur 3 000
Tannhelse 10 000
Opplæring 535 000
Fellesfunksjonar 58 000
SUM INVESTERINGSUTGIFTER 2 541 800

Eigenkapitalinnskot KLP 5 000
SAMLA FINANSIERINGSBEHOV 2 546 800

b) Driftsbudsjettet for 2017 vert vedteke med følgjande rammer: 

Frie inntekter (skatt, rammetilskot) 6 370 000
Finansutgifter netto 736 600
Avsetjingar netto 25 000
Til finansiering av utg. i investeringsbud. 70 000
TIL FORDELING DRIFT  5 538 400

Fordelt slik:
Politiske organ og administrasjon netto 218 809
Eigedom netto 222 000
Regional utvikling netto 84 000
Samferdsel netto 1 866 684
Kultur og idrett netto 199 029
Tannhelse netto 203 000
Opplæring netto 2 718 736
Fellesfunksjonar netto -22 587
FORDELT PÅ SEKTORANE netto 5 489 671

Tilleggsløyvingskonto 2 829
Lønsavsetjing 45 900
TIL SEINARE FORDELING  48 729

2. Låneopptak

Fylkestinget godkjenner låneopptak på 1 246,3 mill. kr.

3. Stønad til dei politiske gruppene i fylkestinget og frikjøp



Gruppestønad til fylkestingsgruppene kr 79 650
Stønad pr. representant i gruppa kr 44 730
Frikjøp pr. representant kr 43 610

4. Takstane ved den offentlege tannhelsetenesta

Takstane ved den offentlege tannhelsetenesta vert auka med 3,5 % frå 01.01.17.

5. Kollektivtakstane

Kollektivtakstane vert fastsett slik det går fram av budsjettheftet s. 94.
Takstauken vert sett i verk frå 1. februar. 
Ferjetakstane følgjer riksregulativet.

6. Avsetjing av overskot til disposisjonsfond

Fylkestinget godkjenner endring av ordninga med avsetjing til disposisjonsfond slik at 
føresetnaden for at skular og tannklinikkar får avsetje overskot til disposisjonsfond er at sektoren 
samla ikkje går med underskot. Endringa tek til å gjelde frå og med avslutting av rekneskapen for 
2016.

Økonomiplanen for 2017-2020

Fylkestinget godkjenner det utsende forslaget til økonomiplan. 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 03.11.2016 

Roald Stenseide, Frp, sette fram slikt forslag (a på vegner av Frp, H, V, MDG, KrF, Sp, Ap, SV, R:

«Utval for opplæring og helse tek rådmannen si innstilling til orientering.»

Roald Stenseide, Frp, sette fram slikt oversendingsforslag (b til fylkesutvalet:

«Utvalet merker seg at rådmannen varslar gjennomgang av investeringar i mars 2017. Dette til 
tross for at framlegget baserer seg på ny skulestruktur og konsekvens av denne.

Utval for opplæring og helse er redd for at endring vedkomande avsettingar til fond og 
inndraging av fondsmidlar kan bidra til negativ effekt.

Utval for opplæring og helse er uroa for dei nedtrekk som det leggjast opp til innan opplæring. 
Fylkeskommunen har sett seg mål om høgare gjennomføring. Skal dette lukkast vil det krevje 
ressursar.

Utvalet minner og om at det er behov for midlar til fornying av utstyr og maskinar i dei 
vidaregåande skulane.»

Røysting
Stenseide sitt forslag (a vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.
Utvalet slutta seg til at Stenseide sitt forslag (b vert sendt til fylkesutvalet utan realitetshandsaming.

Innstilling til fylkesutvalet

Utval for opplæring og helse tek rådmannen si innstilling til orientering.



Saksprotokoll i Utval for miljø og samferdsel - 03.11.2016 

Vedtak

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 08.11.2016 

Kjell Håland (A) sette fram slikt forslag:

«Utval for kultur, idrett og regional utvikling tek saka til orientering og vil koma attende til 
budsjett 2017 i fylkesutval og fylkesting.»

Røysting
Håland sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Utval for kultur, idrett og regional utvikling tek saka til orientering og vil koma attende til budsjett 2017 i 
fylkesutval og fylkesting.

PS 144/16 Prosjektet nytt fellesmagasin for musea i Hordaland. Oppnemning av 
representant til arbeidsgruppa

Forslag til vedtak

1. Utval for Kultur, idrett og regional utvikling ser at eit nytt fellesmagasin vil vere eit stort og viktig 
løft for stat, fylkeskommune, kommunar og museum, og at det innleiande arbeidet til 
arbeidsgruppa for nytt fellesmagasin på ein god måte har synleggjort musea sine arealbehov, 
tilstanden på eksisterande lokale magasin og alternativ for nytt magasinbygg (nytt lavenergibygg, 
ombygging av eksisterande næringsbygg og fjellhall).

2. Utval for Kultur, idrett og regional utvikling viser til dei utfordringane som vert løfta fram i denne 
saka om nytt fellesmagasin i Hordaland, og ser at det er viktig at desse vert drøfta inngåande som 
del av den vidare prosessen.

3. Ei utgreiing med dei utfordringane som vert peikt på her, bør ligge klar til politisk handsaming før 
jul 2017. 

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 08.11.2016 

Sigbjørn Framnes (Frp) stilte spørsmål om han var ugild fordi han er styremedlem i styret for 
Sunnhordland museum. Kari Foseid Aakre (A) stilte spørsmål om ho var ugild fordi ho er nestleiar i 
styret for Museumssenteret i Hordaland. Framnes og Aakre gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om 
dei var ugilde. 

Utval for kultur, idrett og regional utvikling vedtok samrøystes at dei ikkje var ugilde etter forvaltningslova 
§ 6, 1. og 2. ledd. 

Sigbjørn Framnes og Kari Foseid Aakre tiltredde saksbehandlinga.

Beate Husa (KrF) sette fram slikt forslag:

«Tillegg punkt 2:
Utval for kultur, idrett og regional utvikling vil særleg peike på viktigheita av ei grundig 
kvalitetssikring knytt til behovet for areal.

Tillegg punkt 3:
Utval for kultur, idrett og regional utvikling ber om løypemeldingar undervegs.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke.



Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 med Husa sitt forslag vart samrøystes vedteke mot ingen røyster 
for fylkesrådmannen sitt forslag.
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3 med Husa sitt forslag vart samrøystes vedteke mot ingen røyster 
for fylkesrådmannen sitt forslag.

Vedtak

1. Utval for kultur, idrett og regional utvikling ser at eit nytt fellesmagasin vil vere eit stort og viktig 
løft for stat, fylkeskommune, kommunar og museum, og at det innleiande arbeidet til 
arbeidsgruppa for nytt fellesmagasin på ein god måte har synleggjort musea sine arealbehov, 
tilstanden på eksisterande lokale magasin og alternativ for nytt magasinbygg (nytt lavenergibygg, 
ombygging av eksisterande næringsbygg og fjellhall).

2. Utval for kultur, idrett og regional utvikling viser til dei utfordringane som vert løfta fram i denne 
saka om nytt fellesmagasin i Hordaland, og ser at det er viktig at desse vert drøfta inngåande som 
del av den vidare prosessen. Utval for kultur, idrett og regional utvikling vil særleg peike på 
viktigheita av ei grundig kvalitetssikring knytt til behovet for areal.

3. Ei utgreiing med dei utfordringane som vert peikt på her, bør ligge klar til politisk handsaming før 
jul 2017. Utval for kultur, idrett og regional utvikling ber om løypemeldingar undervegs.

PS 145/16 Brannsikring i musea. Omfordeling av midlar

Forslag til vedtak

1. Utval for Kultur, idrett og regional utvikling støttar forslaget om at midlar til brannsikring, 
budsjettpost 400.620, til saman 400 000 kroner for 2015 og 2016, inngår i prosjektet 
Museumsløft administrert av Bymuseet i Bergen.

2. Midlane skal gå til kartlegging av eksisterande brannsikringstiltak i musea sine freda bygningar 
og dei kulturhistoriske bygningssamlingane, for på den måten å synleggjere status og framtidig 
ressursbehov med omsyn til slike sikringstiltak. 

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 08.11.2016 

Sigbjørn Framnes (Frp) stilte spørsmål om han var ugild fordi han er styremedlem i styret for 
Sunnhordland museum. Kari Foseid Aakre (A) stilte spørsmål om ho var ugild fordi ho er nestleiar i 
styret for Museumssenteret i Hordaland. Framnes og Aakre gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om 
dei var ugilde. 

Utval for kultur, idrett og regional utvikling vedtok samrøystes at dei ikkje var ugilde etter forvaltningslova 
§ 6, 1. og 2. ledd. 

Sigbjørn Framnes og Kari Foseid Aakre tiltredde saksbehandlinga.

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Utval for kultur, idrett og regional utvikling støttar forslaget om at midlar til brannsikring, 
budsjettpost 400.620, til saman 400 000 kroner for 2015 og 2016, inngår i prosjektet Museumsløft 
administrert av Bymuseet i Bergen.

2. Midlane skal gå til kartlegging av eksisterande brannsikringstiltak i musea sine freda bygningar og 
dei kulturhistoriske bygningssamlingane, for på den måten å synleggjere status og framtidig 
ressursbehov med omsyn til slike sikringstiltak.

PS 146/16 Vidareføring av prosjektet "Reisemål i industriens vogge"

Forslag til vedtak: 



Utval for kultur, idrett og regional utvikling sluttar seg til målet om sluttføring av prosjektet Reisemål i 
industriens vogge og løyver kr 270.135. Løyvinga vert dekt av restmidlar på prosjektkonto (kr. 171.500) 
og frå bunde fond for verdiskapingsprosjekt (kr 99.000), til saman kr 270.135.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 08.11.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Utval for kultur, idrett og regional utvikling sluttar seg til målet om sluttføring av prosjektet Reisemål i 
industriens vogge og løyver kr 270.135. Løyvinga vert dekt av restmidlar på prosjektkonto (kr. 171.500) 
og frå bunde fond for verdiskapingsprosjekt (kr 99.000), til saman kr 270.135. 

PS 147/16 Tildeling av kunstnarstipend 2016

Forslag vedtak

1. Utval for kultur, idrett og regional utvikling vedtek å tildele 2 arbeids- og fordjupingsstipend, kvart 
på kr 50.000, til; 
• Cecilia Jonsson  - visuell kunst
• Fredrik Vogsborg - musikk

Løyvinga utgjer totalt kr 100.000 frå konto 10.400.720.

2. Utval for kultur, idrett og regional utvikling vedtek å tildele 5 reise- og / eller kompetansestipend, 
kvart på kr 25.000, til:

• Lisa Colette Bysheim – scenekunst
• Trond Gjelsten Dale – musikk
• Helene Førde – visuell kunst
• Hildegunn Værness – film
• Marit Eikemo - litteratur

 Løyvinga utgjer totalt kr 125.000 frå konto 10.400.720:

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 08.11.2016 

Møtet vart lukka etter kommunelova § 31, jf. offentleglova § 26, 2. ledd.

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Utval for kultur, idrett og regional utvikling vedtek å tildele 2 arbeids- og fordjupingsstipend, kvart 
på kr 50.000, til; 

 Cecilia Jonsson – visuell kunst
 Fredrik Vogsborg – musikk

Løyvinga utgjer totalt kr 100.000 frå konto 10.400.720.

2. Utval for kultur, idrett og regional utvikling vedtek å tildele 5 reise- og / eller kompetansestipend, 
kvart på kr 25.000, til:

 Lisa Colette Bysheim – scenekunst
 Trond Gjelsten Dale – musikk
 Helene Førde – visuell kunst
 Hildegunn Værness – film
 Marit Eikemo – litteratur



 Løyvinga utgjer totalt kr 125.000 frå konto 10.400.720.

PS 148/16 Tildeling av utviklingsstipend 2016

PS 149/16 Ymse

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 08.11.2016 

Sakene vart behandla i slik rekkjefølgje: 148, 147, 143-146/16.

Publikasjonen «Samfunnsøkonomiske virkninger av friluftliv» (Vista analyse, rapport 2016/36) vart delt 
ut. Det vil verte gjeve informasjon om innhaldet i neste møte i utvalet.


